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Temeljna zadaća programa
Obiteljskog obogaćivanja je
promicanje osobnog i bračnog
napretka supružnika te
pružanje pomoći roditeljima u
odgoju djece. Intervju s Lucijom
i Jurom Murgićem, liječnicima i
promotorima inicijative.
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Obiteljsko obogaćivanje zvuči novo
i zanimljiv o. Kako se pojavila ta
ideja i zašto ste ušli u tu
pustolovinu?

Obiteljsko obogaćivanje je zanimljiv
projekt koji nam je predstavljen pred
4 godine. Taj program je prisutan u
više zemalja i iskustva su jako dobra.
Radi se o jednom vrlo kvalitetnom
programu koji je dobro osmišljen i
pedagoški suvremen, a koji izgrađuje
obiteljsko zajedništvo i pomaže u
odgoju djece. Zapravo pomaže
obiteljima da žive ljepšim i bogatijim
obiteljskim životom. Bazira se na
metodi slučaja i zapravo analizirajući
predložene slučajeve uočavamo
njihove pogreške i probleme te tako
sebe ispravljamo. Naravno da svi
ponekad (ili često) grješimo u odgoju
i da je ovakva pomoć dobrodošla.
Postoje posebni moduli za svaku
dobnu skupinu i svaki se sastoji od
desetak radionica, odnosno
slučajeva. Svaki se slučaj obrađuje



prvo unutar obitelji, tj svaki bračni
par među sobom prodiskutira slučaj i
njegove preobleme, zatim u maloj
grupi i na kraju u velikoj grupi gdje
posebno educirani moderator vodi
raspravu oko ponuđenih problema i
nude se konkretna rješenja.

Kada je to počelo u Hrvatskoj ?

Prvi par koji se je angažirao oko
pokretanja uvodnih susreta, prvih
radionica i oko samog prijedvoda
slučajeva i prateće literature su
bračni par Željka i Tihomir, potom
smo se i mi aktivno uključili sa još
nekoliko parova. Prvi modul pod
nazivom „Prvi koraci“, krenuo je
2008. godine i namjenjen je
obiteljima koje imaju djecu do 4
godine starosti. Reakcije su bile jako
pozitivne. Preko prijatelja i
poznanika brzo se proširio glas o
ovim obiteljskim aktivnostima tako
da je u tom programu ukupno
sudjelovalo preko 25 parova. To je



bio početak i nakon toga je sve išlo
lakše. Moram priznati da je bilo vrlo
motivirajuće vidjeti da su se oko te
inicijative okupili dragi ljudi, bračni
parovi kojima je stalo do dobrobiti i
napretka obitelji i kvalitetnog odgoja
djece. To je davalo dodatni elan
našem radu.

Kasnije smo pokrenuli drugi modul
pod nazivom „Bračna ljubav“, zatim
„Teške godine“, u međuvremenu
registrirali udrugu za promicanje
obiteljskih vrijednosti pod
istoimenim nazivom „Obiteljsko
obogaćivanje“, napravili web
stranicu.

Kojoj publici je to upućeno?

Obiteljsko obogaćivanje je
namjenjeno prvenstveno mladim
obiteljima koje ne misle da je dvoje
djece najviše što mogu imati, a i svim
bračnim parovima kojima je stalo do
obiteljskih vrijednosti, sloge u braku
i dobrog odgoja djece. Program je



otvoren za sve ljude koji drže do
svoje obitelji, žele osobno rasti u
zrelosti i napredovati u bračnoj
ljubavi, organizaciji obiteljskog
života i odgoju djece, što sve čini
jedan skladan obiteljski život.

Koje posljedice može imati ova
inicijativa u društvu?

U ovaj projekt smo ušli jer mislimo
da može imati velike i dobre
posljedice za društvo. Što je bitnije za
društvo od čvrstih obitelji? Lijepo je
vidjeti kako bračni parovi napreduju
i postaju bolji i sretniji u svojim
obiteljima. Osim toga međusobnim
upoznavanjem parova koji jednako
misle i imaju slične ciljeve možemo
jedni druge podržavati i poticati.
Danas je obitelj u krizi i ovaj
program može značajno pomoći
mnogim obiteljima jer se tematika
ponuđenih slučajeva bavi
konkretnim problemima i izazovima
s kojima se suvremena obitelj



svakodnevno suočava. Obitelj je
temeljna jezgra društva i ima
odlučujuću ulogu za sreću i
zadovoljstvo svojih članova. Sretne i
brojne obitelji su preduvijet mira i
napretka društva, općeg dobra i
gospodarskog prosperiteta.

Imate neke anegdote o tečajevima
koje šte održali?

Program je zamišljen na način da ne
komentiramo svoje osobne slučajeve
kako bi izbjegli subjektivnost i
razgovo o intimnim obiteljskim
problemima. Ipak, svaka mala grupa
je priča za sebe. Iako se na suretima
nastojimo izdići iznad svojih
problema i baviti slučajem, ipak se
često uhvatimo u diskusiji o
problemima koje nas najviše muče...
i to je dobro jer na taj način iz
distance možemo promatrati vlastite
probleme i nedoumice. Osim toga,
vrlo je zanimljiva pojava, koja je
naravno sasvim razumljiva i



predstavlja poruku za sebe... Naime,
sredinom lipnja, prije ljetnih
praznika okupili smo se na jednom
obiteljskom opuštenom druženju u
prirodi uz roštilj i shvatili da se
okupilo zbilja vanprosječno društvo:
15 parova, više od 30 male djece, 7
trudnica. Mislim da se vide plodovi
ove inicijative...
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